

**Uchwała Nr2025
Rady Gminy Gorzkowice
z dnia 2025 roku**

w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia dla Wójta Gminy Gorzkowice.

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t. j. Dz. U. z 2025, poz.1153) oraz art. 8 ust. 2, art. 36 ust. 2- 4, art. 37 ust. 3 - 4 ustawy z dnia 21 listopada 2008 roku o pracownikach samorządowych (t. j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1135) w związku z rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 25 października 2021 roku w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych (Dz. U. z 2024 r. poz.1638) oraz na podstawie rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 15 września 2025 roku zmieniającego rozporządzenie w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych (Dz. U z 2025 r. poz.1260) Rada Gminy Gorzkowice

uchwała, co następuje:

§ 1. Ustala się wynagrodzenie miesięczne dla Wójta Gminy Gorzkowice Pana Alojzego Włodarczyka :

- wynagrodzenie zasadnicze w kwocie: 10.770,00 zł
- dodatek funkcyjny w kwocie: 3.300,00 zł
- dodatek specjalny w wysokości 30 % wynagrodzenia zasadniczego i dodatku specjalnego
- dodatek za wieloletnią pracę zgodnie z obowiązującymi przepisami.

§ 2. Traci moc Uchwała Nr II.12.2024 z dnia 20 maja 2024 roku w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Gorzkowice.

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Gorzkowice.

§ 4. Uchwała ma zastosowanie do ustalenia wysokości wynagrodzenia dla Wójta Gminy od dnia 01 lipca 2025 roku.

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

UZASADNIENIE

Podjęcie niniejszej uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Gorzkowice wynika z wejścia w życie rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 15 września 2025 r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych (Dz.U. z 2025 r. poz. 1260).

Zgodnie z § 5 rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 15 września 2025 r., kwoty maksymalnego poziomu wynagrodzenia zasadniczego oraz maksymalnego poziomu dodatku funkcyjnego określone w załącznikach nr 1 i 2 do rozporządzenia zmienianego w § 1, w brzmieniu nadanym niniejszym rozporządzeniem, mają zastosowanie do wynagrodzeń oraz dodatków należnych od dnia 1 lipca 2025 r.

Ustalenie wynagrodzenia wójta należy do wyłącznej właściwości rady gminy na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2025 r. poz. 1153)

Zgodnie z art. 8 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 21 listopada 2008 r. o pracownikach samorządowych (Dz.U. z 2024 r. poz. 1135):

- Pracodawcą wójta jest urząd gminy
- Czynności z zakresu prawa pracy wobec wójta związane z nawiązaniem i rozwiązaniem stosunku pracy wykonuje przewodniczący rady gminy
- Pozostałe czynności wykonuje osoba wyznaczona przez wójta lub sekretarz gminy
- Wynagrodzenie wójta ustala rada gminy w drodze uchwały

Zgodnie z art. 36 ust. 2-4 ustawy o pracownikach samorządowych (Dz.U. z 2024 r. poz. 1135 z późn. zm.), wynagrodzenie miesięczne wójta składa się z:

1. wynagrodzenia zasadniczego,
2. dodatku funkcyjnego,
3. dodatku za wieloletnią pracę.

Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 15 września 2025 r. (Dz.U. z 2025 r. poz. 1260) określa maksymalne poziomy wynagrodzenia zasadniczego oraz dodatku funkcyjnego.

Dla stanowiska wójta w gminach do 15 000 mieszkańców:

- wynagrodzenie zasadnicze: 10 770,00 zł
- dodatek funkcyjny: 3 300,00 zł

Zgodnie z § 6 ww. rozporządzenia, wysokość dodatku specjalnego wynosi 30% łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego.

Przepis art. 37 ust. 3 ustawy o pracownikach samorządowych (Dz.U. z 2024 r. poz. 1135 z późn. zm.) stanowi, że maksymalne wynagrodzenie wójta nie może przekroczyć w okresie miesiąca 11,2-krotności kwoty bazowej określonej w ustawie budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe na podstawie przepisów ustawy z dnia 23 grudnia 1999 r. o kształtowaniu wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej oraz o zmianie niektórych ustaw.

W 2025 r. kwota bazowa dla osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe wynosi 1 878,89 zł, co oznacza, że maksymalna wysokość wynagrodzenia wójta wynosi 21 043,57 zł.

Przepis art. 37 ust. 4 ustawy o pracownikach samorządowych (Dz.U. z 2024 r. poz. 1135 z późn. zm.) stanowi, że minimalne wynagrodzenie wójta nie może być niższe niż 80% maksymalnego poziomu wynagrodzenia zasadniczego, maksymalnego poziomu dodatku funkcyjnego oraz kwoty dodatku specjalnego.

Zestawienie poziomów wynagrodzeń

Lp.	Składnik wynagrodzenia	Minimalny poziom (80% maksymalnego)	Maksymalny poziom
1.	Wynagrodzenie zasadnicze	8 616,00 zł	10 770,00 zł
2.	Dodatek funkcyjny	2 640,00 zł	3 300,00 zł
3.	Dodatek specjalny	3 377,00 zł*	4 221,00 zł**

*30% z kwoty 11 256,00 zł (8 616,00 zł + 2 640,00 zł)

**30% z kwoty 14 070,00 zł (10 770,00 zł + 3 300,00 zł)

Wójtowi Gminy przysługuje wyrównanie wynagrodzenia za okres od 1 lipca 2025 r. do dnia podjęcia niniejszej uchwały (26 listopada 2025 r.), czyli za okres 5 miesięcy (lipiec, sierpień, wrzesień, październik, listopad 2025 r.).

Wyrównanie obejmuje różnicę między wynagrodzeniem ustalonym na podstawie poprzedniej uchwały Nr II.12.2024 z dnia 20 maja 2024 r. a wynagrodzeniem określonym w niniejszej uchwale, w zakresie składników, których wysokość uległa zmianie.